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Kalendář
HRÁDEK U VLAŠIMI
  Hrádecká pouť  16. 7. 
v 9.00 mši sv. slaví P. Karol 
Matlok, v 11.00 hlavní mši 
sv. celebruje arcibiskup Jan 
Graubner, v 15.30 marián-
ská pobožnost u poutní stu-
dánky, v 16.00 mše sv., cele-
bruje P. Jerzy Cymanowski.

PRAHA
  Pouť ke sv. Anně na Žiž-
kově 26. 7. v 17.25 modlitba 
růžence, v 18.00 celebruje 
mši sv. novokněz Dominik 
Frič, následuje občerstvení. 
V 19.30 přednáška o svato-
anenské úctě. Více na www.
farnost-zizkov.cz

TUCHOMĚŘICE
 Letní škola Tomáše Akvin-
ského 30. 7. – 4. 8. klášter 
v Tuchoměřicích. Přednáš-
ky, workshopy, modlitba, 
setkávání, odpočinek, roz-
hovory. Srdečně zvou domi-
nikáni. Přihlášky na e-mai-
lu lsta@op.cz, více na webu 
krystal.op.cz/letni-skola-to-
mase-akvinskeho.

SVATÁ HORA 
 Zážitková noc 14. 7. Noč-
ní prohlídka ambitu, kráp-
níková kaple při svíčkách, 
vyhlídky, večeře s živou hud-
bou v barokní jídelně. Více 
na www.svata-hora.cz
 Svátek sv. Jáchyma a Anny 
26. 7. Mše sv. v 7.00 v bazi-
lice, mše sv. v 9.00 a v 17.00 
u venkovního oltáře sv. Já-
chyma a Anny.

Více na www.apha.cz

Kontakt: machane@katyd.cz

28. června se lidé rozloučili s jezuitou P. Petrem Kolářem, který zemřel 
nešťastnou náhodou po střetu s vlakem 20. května ve věku 82 let. Bo-
hoslužbu v chrámu sv. Ignáce celebroval biskup Václav Malý, promluvu 
měl evangelický farář Miloš Rejchrt (viz str. 8 ve velkém sešitě).  P. Ko-
lář je pochován na Slavíně. Snímek Lucie Horníková / Člověk a Víra

Jak jste se sžil 
s lhoteckou farností? 
Hodně mi pomáhá vědomí, že 
kam posílá biskup, tam mě smě-
řuje i Hospodin. Ačkoliv jsem se 
zprvu trošku obával hlavně kvů-
li bydlení. Kněz na Lhotce vlast-
ně bydlí v zákristii kostela. 

Vzpomněl jsem si na jednu 
povídku o nevidomém člověku, 
který se musel odstěhovat z vel-
kého domu do malého pokoje. 
A jeho nová paní domácí se ho 
ptá, jak se mu tam líbí. A on na-
vzdory své někdejší zkušenosti 
jí na to říká, že fajn, a dodává, že 
je to proto, že se rozhodl, že prá-
vě tady bude šťastný. Při vzpo-
mínce na tento příběh jsem si 
uvědomil, že to moje „ale“, kte-
ré ve mně zaznívalo kvůli kom-
fortu a zázemí, vyplývalo z toho, 
že jsem se dostatečně nerozhodl 
uvěřit, že to, co pro mě má Pán 
připravené, je to, co bych měl 
přijmout celým srdcem. Tak 
jsem to nakonec udělal a musím 
říct, že mi už ani nevadí ta hluč-
ná čtyřproudová silnice, kterou 
mám prakticky dva metry od se-
be, když ulehnu. A představte si, 
já spím, ačkoliv než jsem přišel 
na Lhotku, probudil mě sebe-
menší zvuk. 

Co pro mě bylo velkou otáz-
kou, zda tu moji polskou češ-
tinu i mentalitu místní farníci 
přijmou. Ale vzali to, jsem spo-
kojený a šťastný, protože od vět-
šiny lidí mám zpětnou vazbu, že 
je ta kněžská jinakost obohacu-
je. Zkrátka už jsem tady doma.

To nedostatečné zázemí 
pro farnost i faráře dalo 
vzniknout projektu Centra 
Lhotka. Ujal jste se ho? 
Ze začátku jsem se až lekl. Ta 
cena, která bude zřejmě hodně 
přes 100 milionů, je v současné 
chvíli s velkým otazníkem, pro-
tože všechno zdražuje. Lidem se 
navíc finančně příliš nedaří. Ne-
mluvě o tom, že soudy s některý-
mi sousedy, kterým se náš pro-
jekt nelíbí, se táhnou už dvanáct 
let. Zdálo se mi, že oheň nadšení, 
který vzplál na začátku, trošku 
uhasíná. A tak jsem se ptal, jestli 
je to dobrá myšlenka. Po mnoha 
debatách ve farnosti jsem zjistil, 
že nadšení tu jako pochodeň lidé 
pořád nesou vpřed. Za Centrum 
se modlí, usilují o něj. I po setkání 
s arcibiskupem jsem si uvědomil, 
že nejen pro nás, ale i pro budoucí 
generace je velmi důležité posta-
vit něco trvalého, co bude sloužit 

nejen „lidem kostelním“, ale i na-
šemu okolí. Naše komunitní cen-
trum bude svým způsobem odpo-
vědí na Kristovo poslání jít hlásat 
radostnou zvěst do celého světa. 
My tu máme jen kostel, do které-
ho lidé nepřijdou, ale komunitní 
centrum, jak o tom svědčí příkla-
dy odjinud, přitáhne lidi k setkání 
– v našem případě z toho obrov-
ského sídliště, které je tu na do-
hled. K těmto lidem jsme poslaní 
a nechat ten projekt být by bylo 
proti Kristovu povolání – jít do 
celého světa a hlásat evangelium. 

Věřím tomu, že co zde far-
níci rozlišili před dvanácti lety 
a objevili jako potřebné pro to-
to sídliště, je správné. Rozhodli 
se, přijali zodpovědnost a pus-
tili se do toho. Proto se já chci 
také zapojit. 

Vždyť také vytrvale 
sbírají peníze. 
Ano. A je pro mě skutečně velice 
zajímavé, že peníze na Centrum 
Lhotka od dárců stále přicháze-
jí. A v podobě těchto darů dostá-
váme stále podporu a povzbuze-
ní z celé republiky. 

Proslýchá se, že teď už 
navzdory všem těžkostem 
získáte stavební povolení. 
Dozvěděli jsme se, že je to na 
spadnutí. Věříme tomu, že je 
to záležitost dní. Pak chceme 
znovu požádat o  požehnání 
k tomuto dílu arcibiskupa Jana 
Graubnera. Řekl, ať přijdeme se 
stavebním povolením. Tak teď 
se za ním vypravíme pro požeh-
nání, podporu a snad i pomoc. 

JIŘÍ MACHÁNĚ

Stavební povolení pro Lhotku
Rok svého působení završuje ve 
farnosti na pražské Lhotce 
P. STANISLAW GÓRA. Převzal 
projekt Centra Lhotka a nyní se 
chystá další krok k jeho uskutečnění: 

farnost by měla dostat stavební povolení. 

Na svátek sv. Prokopa si Královská kolegiátní kapitula Všech 
svatých na Hradě Pražském připomněla 970. výročí zesnutí světce, 
jehož hrob byl do kapitulního kostela Všech svatých přenesen právě 
před 435 lety. Svatoprokopské slavnosti proběhly také v sázavském 
klášteře.  Snímek Lucie Horníková / Člověk a Víra


